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     Protokół Nr XIV/2016 

z XIV sesji Rady Gminy Stanisławów 

 w dniu 26 stycznia 2016r. 

 

 
XIV sesja Rady Gminy Stanisławów w dniu 26 stycznia 2016r. odbywała się w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy Stanisławów, trwała od godz. 16
00

 do godz. 18
50

. Obrady 

prowadziła Elżbieta Król  Przewodnicząca Rady Gminy Stanisławów. 

 

W obradach udział wzięli: 

- Radni w liczbie 11 osób (nieobecni: Tadeusz Jurek, Piotr Matusik, Zygmunt Ochman, 

Monika Uścińska),  

- Adam Sulewski Wójt Gminy,  

- Czesława Kaim Skarbnik Gminy, 

- Jadwiga Będkowska Sekretarz Gminy, 

- Sołtysi, 

- inne osoby zaproszone. 

Listy obecności w załączeniu do protokołu.  

 

Ad 1.  
Otwarcia XIV sesji dokonała Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy, która 

powitała wszystkie osoby przybyłe na sesję i poinformowała, że na sali jest obecnych 11 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi kworum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

 

Ad 2.  

Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad. Po czym 

zapytała czy p. Wójt, bądź Radni chcieliby wnieść zmiany do porządku obrad. 

Adam Sulewski Wójt Gminy zgłosił wniosek o wprowadzenia 4 dodatkowych 

projektów uchwał. 

1. Jako pkt 13. ,,Podjęcie uchwały w sprawie zmian do Uchwały Budżetowej Gminy 

Stanisławów na rok 2016.” 

2.  Jako pkt. 14. ,,Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stanisławów na lata 2016-2024.” 

3. Jako pkt. 15. ,,Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na finansowanie 

planowanego deficytu budżetu Gminy Stanisławów na rok 2016.” 

4. Jako pkt. 16. ,,Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na finansowanie 

planowanego deficytu budżetu Gminy Stanisławów na rok 2016.” 

 Następnie Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie poszczególne 

propozycje zmian do porządku obrad. 

Pierwszy wniosek został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 11 obecnych na sesji. 

Drugi wniosek został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 11 obecnych na sesji. 

Trzeci wniosek został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 11 obecnych na sesji. 

Czwarty wniosek został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 11 obecnych na sesji. 

 Po przegłosowaniu powyższych wniosków Przewodnicząca Rady Gminy odczytała 

porządek obrad z uwzględnieniem zmian. 

1. Otwarcie sesji Rady Gminy.  

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XIII sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał i zadań między sesjami. 
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5. Sprawozdanie Przewodniczących stałych Komisji Rady Gminy z prac Komisji między 

sesjami oraz zajęcie stanowiska Rady w sprawach wniosków Komisji, których 

tematów nie uwzględniono w porządku sesji.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia strategii Rozwoju Gminy Stanisławów na lata 

2015-2025. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Stanisławów. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Mińskiego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Rządzy. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/39/2015 Rady Gminy 

Stanisławów z dnia 19 sierpnia 2015r. w sprawie powołania stałych Komisji Rady 

Gminy Stanisławów i wyboru ich Przewodniczących. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkanki na działanie Wójta 

Gminy.  

12. P odjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2016r.   

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do Uchwały Budżetowej Gminy Stanisławów na 

rok 2016. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stanisławów na lata 2016-2024. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na finansowanie planowanego 

deficytu budżetu Gminy Stanisławów na rok 2016. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na finansowanie planowanego 

deficytu budżetu Gminy Stanisławów na rok 2016. 

17. Zapytania i wolne wnioski. 

18. Zamknięcie obrad.  

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła porządek obrad ze zmianami. Głosowało 11 

obecnych na sesji. 

 

Ad 3. 

Po otwarciu dyskusji w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że 

protokół z poprzedniej sesji był sporządzony na tyle wcześnie, że wszyscy Radni mieli 

możliwość zapoznania się z nim. Następnie zapytała o uwagi do protokołu z XIII sesji.  

W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie 

protokół z XIII sesji. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z XIII sesji. Głosowało 11 Radnych 

obecnych na sali obrad. 

 

Ad 4. 
 Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zabranie głosu Wójta Gminy. 

Adam Sulewski Wójt Gminy, zabierając głos złożył sprawozdanie z wykonania 

uchwał podjętych na XIII sesji.  

 Następnie Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z wykonania zadań między sesjami. 

- Aplikujemy o środki na drogę w Wólce Pieczącej i ul. Polną w Stanisławowie. Wnioski 

zostały złożone i czekamy na wyniki naboru. 

- Na początku stycznie odbyło się spotkanie z arcybiskupem Henrykiem Hoserem w związku 

z organizowanymi w Polsce Dniami Młodzieży. Arcybiskup zwrócił się o zorganizowanie 

noclegów dla młodzieży, jeśli ktoś z mieszkańców chciałby zapewnić nocleg, to może zgłosić 

taką gotowość.  

- W dniu 18 lutego odbędzie się szkolenie dla Radnych, a 23 lutego szkolenie dla Sołtysów. 
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Ad. 5 

W punkcie tym Przewodniczący Komisji składali sprawozdania z pracy Komisji 

między sesjami. 

- Sprawozdanie ze wspólnego posiedzenia Komisji Społecznej, Bezpieczeństwa i Ekologii 

oraz Komisji Budżetu i Gospodarki złożył Sylwester Bąkowski wiceprzewodniczący Rady 

Gminy -  wnioski z posiedzenia stanowią załącznik nr 1 do protokołu.  

- Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej złożył Wiesław Szponar Przewodniczący 

Komisji – wnioski z posiedzenia Komisji stanowią załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Ad 6. 

 Otwierając dyskusję w tym punkcie Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy 

poinformowała, że została opracowana Strategia rozwoju Gminy Stanisławów. Odbywały się 

spotkania w tej sprawie. Na wspólnym posiedzeniu komisji byli obecni autorzy strategii, 

którzy odpowiadali na szereg pytań.  

Radny Dariusz Kraszewski stwierdził, że po uchwaleniu budżetu na 2016r. w takiej 

formie w jakiej został uchwalony, strategia nie jest z nim spójna. Jednak jest to dokument 

potrzebny do aplikowania po różnego rodzaju środki zewnętrzne i dlatego należy go 

uchwalić.     

 Po czym Radny Andrzej Kowalczyk zgłosił wniosek o głosowanie projektu uchwały 

bez czytania jego treści.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 11 radnych obecnych na sesji. 

 Rada Gminy 8 głosami za, przy 3 wstrzymujących się od głosowania podjęła uchwałę 

Nr XIV/80/2016 w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju Gminy Stanisławów na lata 2015-

2025, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali 

obrad. 

 

Ad 7.  

 Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy, po otwarciu dyskusji w tym punkcie 

poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu Komisji przy opiniowaniu projektu uchwały 

komisje wniosły zmiany do projektu Programu Gospodarki Niskoemisyjnej. 

 Radny Dariusz Kraszewski zapytał: czy w PGN został wzięty pod uwagę Plan 

zaopatrzenia gminy w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe, w którym jest zapis 

o potencjalnych źródłach energii, czy została podjęta analiza biogazowa oczyszczalni 

ścieków, co jest bardzo istotne. Ponadto w PGN nie ma słowa o potencjale zalewu w Rządzy, 

czy o potencjale rolniczym w tworzeniu biogazowni.  

 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że gdyby takie pytania padły na wspólnym 

posiedzeniu komisji, to wówczas autorzy mogliby na nie odpowiedzieć. 

Radny Sylwester Bąkowski zauważył, że takie tematy można było poruszyć podczas 

spotkań przed opracowaniem PGN, nikt wcześniej nie wspomniał o tym. 

Artur Olszewski Radca Prawny zaproponował podjęcie wniosku o zdjęcie z porządku 

obrad tego punktu. 

 Radny Dariusz Kraszewski poprosił o zaprotokołowanie swoich pytań. P. Kraszewski 

stwierdził, że Gmina ma potencjały w tym temacie i należałoby te potencjały prześledzić 

i zapytał ,,czy ten dokument jest Gminie w tej chwili potrzebny?” 

Jadwiga Będkowska Sekretarz Gminy poinformowała, że PGN można spokojnie 

uchwalić na kolejnej sesji. 

Radny Sylwester Książek zauważył, że p. […] również złożył wnioski dotyczące 

Rządzy i w związku z tym należy wezwać i przesłuchać p. […], bo może mógłby wnieść coś 

ważnego. Radny Książek zapytał czy p. […] został zaproszony na sesję? 
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Adam Sulewski Wójt Gminy również przyznał, że ten punkt można zdjąć z porządku 

obrad.  

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że pismo zostało odczytane na 

wspólnym posiedzeniu Komisji.   

Radny Dariusz Kraszewski stwierdził, że skoro nie ma przeciwskazań, to należy zdjąć 

ten punkt z porządku obrad. 

Radny Andrzej Kowalczyk zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o oczyszczalnię, to można 

to rozważyć, ale jeśli chodzi o potencjał prywatny gospodarstw rolnych, to należy rozważyć, 

czy gmina chce w to wchodzić. Poza tym powinno zostać zgłoszone zapotrzebowanie.  

Następnie Rada Gminy 6 głosami za, przy 1 przeciw i 4 wstrzymujących się od 

głosowania zdjęła ten punkt z porządku obrad. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali 

obrad. 

 

Ad 8.  

 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że uchwała w sprawie pomocy 

finansowej dla Powiatu Mińskiego dotyczy kwoty 100.000 zł na wykonanie dokumentacji 

i budowę chodnika w Wólce Czarnińskiej przy drodze powiatowej.  

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIV/81/2016 w sprawie pomocy 

finansowej dla Powiatu Mińskiego, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Głosowało 11 

Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 9. 

 Po otwarciu dyskusji w tym punkcie Radny Dariusz Kraszewski zapytał o zakres robót 

w remizie i garażu OSP w Rządzy. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że zakres robót będzie wynikał z umowy na dotację. 

Następnie p. Elżbieta Król odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie.  

Rada Gminy 10 głosami za, przy 1 przeciw przyjęła uchwałę nr XIV/82/2016 w 

sprawie udzielenia dotacji celowej Ochotniczej Straży Pożarnej w Rządzy, która stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 10.  

 Otwierając dyskusję w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że 

Radny Zygmunt Ochman złożył rezygnację z przewodniczenia Komisji Budżetu i Gospodarki 

i w związku z tym Rada Gminy musi wybrać nowego Przewodniczącego.  

 Po czym Radny Andrzej Kowalczyk zgłosił kandydaturę Radnego Sylwestra 

Bąkowskiego na Przewodniczącego Komisji Budżetu i Gospodarki, a Radny Wiesław 

Szponar zgłosił kandydaturę Radnego Dariusza Kraszewskiego. Obydwaj kandydaci wyrazili 

zgodę na kandydowanie.  

 Następnie Przewodnicząca Rady Gminy przystąpiła do głosowania. 

Za kandydaturą Radnego Sylwestra Bąkowskiego oddano 4 głosów, przy 7 

wstrzymujących się od głosowania. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad. 

Za kandydaturą Radnego Dariusza Kraszewskiego oddano 6 głosów, przy 1 przeciw i 

4 wstrzymujących się od głosowania. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad. 

   Wobec powyższego Przewodniczącym Komisji Budżetu i Gospodarki został wybrany 

Radny Dariusz Kraszewski. 

 Rada Gminy 7 głosami za, przy 4 wstrzymujących się od głosowania przyjęła 

uchwałę Nr XIV/83/2016 w sprawie zmiany uchwały Nr IX/39/2015 Rady Gminy 

Stanisławów z dnia 19 sierpnia 2015r. w sprawie powołania stałych Komisji Rady Gminy 

Stanisławów i wyboru ich Przewodniczących, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad. 

 



5 

 

Ad 11. 

 Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zabranie głosu Radnego 

Wiesława Szponara Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.  

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie 

skargi mieszkanki Gminy na działania Wójta Gminy – załącznik nr 7 do protokołu. 

 Z uwagi na brak pytań do projektu uchwały Przewodnicząca Rady Gminy poddała go 

pod głosowanie. 

Rada Gminy 10 głosami za, przy 1 przeciw przyjęła uchwałę Nr XIV/84/2016 w 

sprawie rozpatrzenia skargi mieszkanki na działanie Wójta Gminy, która stanowi załącznik nr 

8 do protokołu. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 12. 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał projekt planu pracy Komisji 

Rewizyjnej.   

 Radny Sylwester Książek zapytał czy Komisja zapoznała się z wnioskami Regionalnej 

Izby Obrachunkowej? 

 Następnie Rada Gminy 10 głosami za, przy 1 wstrzymującym się od głosowania  

podjęła uchwałę Nr XIV/85/2016 w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 

2016r., która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali 

obrad. 

 

Ad 13.  

 Po otwarciu dyskusji w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Skarbnik 

Gminy o omówienie zmian do uchwały budżetowej na 2016r.  

 Czesława Kaim Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiana uchwały jest spowodowana 

m.in. tym, że od 25 stycznia można składać wnioski na zadania z zakresu ochrony 

środowiska. Gmina nie ma możliwości aplikowania o dotacje unijne na budowę kanalizacji, 

ale może skorzystać z preferencyjnej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska, w związku z tym należy zmienić tabelę nr 6 do uchwały budżetowej. Wójt 

proponuje również wprowadzenie nowego zadania – budowa chodnika przy ul. Szkolnej w 

Stanisławowie. Koszt tej inwestycji zostałby pokryty z wydatków bieżących. Zmiany dot. 

również działu 900, gdzie zostaną dokonane przesunięcia w związku ze zmianą źródeł 

finansowania budowy kanalizacji we wsiach Prądzewo-Kopaczewo i Retków. O 40 tys. zł. 

zostanie zwiększony wydatek na rozbudowę sieci wodociągowej i połączenie sieci w Borku 

z siecią w Szymankowszczyźnie. Dotyczy to dobudowy sieci wodociągowej w Retkowie. Na 

ten cel Gmina będzie się ubiegać o pożyczkę w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej. Istnieje możliwość uzyskania pożyczki do wysokości 

100% kosztów inwestycji, umarzalnej w wys. ok.30%. 

Następnie Radny Dariusz Kraszewski zapytał, o ile większy koszt budowy kanalizacji 

poniesie Gmina w związku z tym, że nie uzyskamy dotacji tylko preferencyjną pożyczkę na 

ten cel? 

Czesława Kaim Skarbnik Gminy wyjaśniła, że może to być ok. 20 %. Trudno jest w 

tej chwili dokładnie określić kwotę, ponieważ są różne wielkości umorzeń. Dla aglomeracji 

umorzenia są wyższe, zaś poza aglomeracją niższe.  

Po czym Radny Sylwester Bąkowski zgłosił wniosek o głosowanie projektu uchwały, 

bez czytania jego treści. 

Wniosek został przyjęty 9 głosami za, przy 2 wstrzymujących się od głosowania. 

Rada Gminy 10 głosami za, przy 1 wstrzymującym się od głosowania przyjęła 

uchwałę Nr XIV/86/2016  w sprawie zmian do Uchwały Budżetowej Gminy Stanisławów na 

rok 2016 która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. Głosowało 11 Radnych obecnych na 

sali obrad. 
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Ad 14. 

Czesława Kaim skarbnik Gminy omówiła projekt zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Stanisławów na lata 2016-2024. 

Radny Dariusz Kraszewski zapytał, dlaczego w budżecie Gminy nie została dokonana 

zmiana dotycząca zwiększenia o 20 tys. zł wydatków na zadania sportowe.  

Skarbnik Gminy zapewniła, że ta zmiana zostanie dokonana na najbliższej lub na 

jednej z kolejnych sesji. Zostanie to zmienione przy zmianie dochodów, ponieważ są 

planowane duże zmiany w tym zakresie. 

Z uwagi na brak pytań Radny Sylwester Bąkowski zgłosił wniosek o głosowanie 

projektu uchwały bez czytania jego treści.  

Wniosek został przyjęty 10 głosami za, przy 1 wstrzymującym się od głosowania. 

Rada Gminy 10 głosami za, przy 1 przeciw przyjęła uchwałę Nr XIV/87/2016 w 

sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stanisławów na lata 2016-2024, 

która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 15.  

 Czesława Kaim Skarbnik Gminy poinformowała, że na podstawie uchwały w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki na finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy Stanisławów na 

rok 2016 Wójt Gminy wystąpi do Regionalnej Izby Obrachunkowej o opinię i po uzyskaniu 

pozytywnej opinii będzie można zaciągnąć pożyczkę na budowę sieci kanalizacyjnej we 

wsiach Pradzewo-Kopaczewo i Retków.  

Po czym Rada Gminy 10 głosami za, przy 1 przeciw podjęła uchwałę Nr XIV/88/2016 

w sprawie zaciągnięcia pożyczki na finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy 

Stanisławów na rok 2016, która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. Głosowało 11 Radnych 

obecnych na sali obrad. 

 

Ad 16.  

Czesława Kaim Skarbnik Gminy poinformowała, że jest to podobna uchwała do 

poprzedniej i dotyczy pożyczki na budowę sieci wodociągowej w gminie m.in. na dobudowę 

sieci w Retkowie.  

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIV/89/2016 w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki na finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy Stanisławów na rok 2016, 

która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 17. 

 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że do Rady wpłynęło 7 pism: 

- Skarga [..] na Przewodniczącą Rady Gminy (na sposób prowadzenia spraw i korespondencji 

przez Radę Gminy) – załącznik nr 14 do protokołu. Skarga została przekazana Wojewodzie 

zgodnie z właściwością 

- Skarga […] do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Siedlcach za pośrednictwem 

Rady Gminy Stanisławów na uchwałę Rady Gminy – załącznik nr 15 do protokołu. Skarga 

została przekazana do SKO. 

- Wniosek Rodziców dzieci uczęszczających do Zespołu Szkolnego w Stanisławowie o 

zapewnienie opieki pielęgniarki w budynku Szkoły Podstawowej - załącznik nr 16 do 

protokołu 

- Skarga […] na Przewodniczącą Rady Gminy - załącznik nr 17 do protokołu. Skarga 

przekazana Wojewodzie zgodnie z właściwością 

- Skarga […] na Przewodniczącą Rady Gminy - załącznik nr 18 do protokołu. Po wezwaniu 

do uzupełnienia braku formalnego, skarga zostanie przekazana Wojewodzie, zgodnie z 

właściwością. 
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- Skarga […] do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Siedlcach za pośrednictwem 

Rady Gminy Stanisławów na opieszałość Urzędu Gminy - załącznik nr 18 do protokołu. Po 

wezwaniu do uzupełnienia braku formalnego, skarga zostanie przekazana Wojewodzie 

zgodnie z właściwością. 

- Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania odwołania radnego z funkcji 

przewodniczącego Rady Gminy Stanisławów wraz z regulaminem głosowania wniosku w 

sprawie odwołania radnego z funkcji przewodniczącego Rady Gminy Stanisławów - 

załącznik nr 20 do protokołu. […] nie posiada inicjatywy uchwałodawczej. 

 Następnie Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy odczytała pismo 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Siedlcach do wiadomości Rady Gminy 

przekazujące skargę […] zgodnie z właściwością Wojewodzie Mazowieckiemu. 

Przewodnicząca dodała, że sytuacja ze skargami […] jest kłopotliwa, ponieważ […] kieruje 

skargi do SKO za pośrednictwem Rady Gminy. Gdyby […] przesyłał sam skargi do SKO, to 

nie musiałby tego robić Urząd Gminy.     

 Artur Olszewski Radca Prawny stwierdził, że Urząd Gminy ma obowiązek 

przekazania skargi wedle właściwości do innego organu, jeżeli tego nie zrobi, to będzie 

kolejna skarga.  

 Przewodnicząca Rady Gminy zapytała czy […] może złożyć skargę bezpośrednio do 

SKO, a nie za pośrednictwem Rady czy Urzędu? 

 Mecenas Olszewski potwierdził, że jak najbardziej […] może złożyć skargę 

bezpośrednio do organu, do którego ją adresuje.  

 Radny Dariusz Kraszewski wyjaśnił […], że skargę na Wójta kieruje się do Rady 

Gminy, a na Radę Gminy do Wojewody.  

 […] zabierając głos poruszył sprawę problemów z uzyskaniem informacji w biuletynie 

informacji publicznej. Podziękował również Sołtys wsi […], Radzie Gminy za otrzymane 

jabłka i docenił wysiłek osób zaangażowanych w tę akcję. Następnie […] odniósł się do 

kwestii zalewu w Rządzy. Kolejną sprawą poruszoną przez […] była sprawa planowanego 

wysypiska śmieci w Gminie. […] zapytał o liczbę wymaganych podpisów do 

przeprowadzenia referendum oraz poruszył sprawę uchwały podjętej na poprzedniej sesji w 

sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca na kierownika gminnej jednostki organizacyjnej. 

Janina Weselińska Sołtys Wsi Cisówka zapytała czy do Urzędu Gminy wpłynęła 

decyzja w sprawie składowania odpadów na terenie dawnej firmy Kopernik w Pustelniku? 

P. Sołtys poinformowała, że mieszkańcy wsi Cisówka zebrali 150 podpisów przeciwko temu 

przedsięwzięciu, ale nie wiedzą nawet, od jakiej decyzji mają się odwoływać. Nikt 

z mieszkańców nie wie czy to ma być wysypisko, składowisko, baza transportowa, czy 

jeszcze coś innego. P. Weselińska zaapelowała o zbieranie podpisów przez mieszkańców 

innych wsi, żeby było ich jak najwięcej.  

Adam Sulewski Wójt Gminy wyjaśnił, że chodzi o firmę […]. […] prowadził przez 

kilkanaście lat taką działalność w […], ale mieszkańcom zaczęło to przeszkadzać i był 

zmuszony przenieść działalność w inne miejsce. Wynajął od syndyka teren firmy [..] i […] 

złożył wniosek do Starosty o wydanie decyzji na zbieranie odpadów. Do Urzędu Gminy 

przyszła informacja o wydaniu decyzji przez Starostę. Do jutra jest jeszcze czas na odwołanie 

się od decyzji do Samorządowego Kolegium Odwoławczego i w dniu jutrzejszym chcemy 

wysłać odwołanie, ponieważ nie zgadzamy się z decyzją. Powiat twierdzi, że zgodnie z 

planem zagospodarowania przestrzennego jest to teren pod działalność przemysłową. Przy 

tego typu działalności nie jest wymagana decyzja środowiskowa. My chcemy temu 

przeciwdziałać. Zgodnie z nowa ustawą o odpadach inne firmy też mogą próbować taką 

działalność prowadzić. Na tym obszarze jest dużo działek przeznaczonych pod przemysł. W 

2016r. będzie uchwalany nowy plan dla […] i może uda się zamieścić zapis, żeby nie było 

tam żadnej działalności dotyczącej odpadów.  
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Leonard Zdanowicz Radny Rady Powiatu Mińskiego poinformował, że posiada 

informację ze starostwa, że ta decyzja nie została wydana, ponieważ ma być uzupełnienie 

dokumentów z Gminy.  

Adam Sulewski Wójt poinformował, że do Urzędu Gminy wpłynęła decyzja w formie 

elektronicznej i będzie się starał o jej uchylenie.  

Marek Kaim Radny Rady Powiatu Mińskiego poinformował, że decyzja została 

cofnięta. 

[…] zapytał czy gmina musi posiadać dokument upoważniający ją do 

przeprowadzenia referendum? […] zaproponował utworzenie elektronicznego formularza do 

zbierania podpisów, żeby władze mogły rozpocząć procedurę przeprowadzenia referendum 

przeciwko wysypisku. Mieszkańcy muszą się opowiedzieć czy jest zgoda na wysypisko czy 

są temu przeciwni.  

Radny Dariusz Kraszewski wyjaśnił, że referendum przeprowadza się na wniosek 

Rady Gminy lub na wniosek podpisany przez 10% mieszkańców Gminy. Następnie p. 

Kraszewski zapytał czy będzie realizowana rewitalizacja centrum Stanisławowa i czy Gmina 

planuje złożyć albo już złożyła wniosek o środki na dofinansowanie kosztów przygotowania 

planów rewitalizacji, które są niezbędne, aby otrzymać środki na działania rewitalizacyjne. 

Radny zaapelował o uchwalenie takich planów.  

Radny Sylwester Książek przyznał, że należy podjąć jakieś działania w sprawie tego 

wysypiska i zapytał o konsultacje społeczne. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy odczytała prośbę rodziców dzieci 

uczęszczających do zespołu Szkolnego w Stanisławowie o zapewnienie opieki pielęgniarki 

w budynku Szkoły Podstawowej w Stanisławowie i zwróciła się do p. Wandy Zdanowicz 

Dyrektor Zespołu Szkolnego w Stanisławowie o wyjaśnienie w tej sprawie. 

P. Dyrektor oświadczyła, że nie zna treści tego pisma i została tylko poinformowana, 

że rodzice złożyli takie pismo.  

Leonard Zdanowicz stwierdził, że zna treść tego pisma i uważa, że pismo powinno 

trafić do Komisji Społecznej, Ekologii i Bezpieczeństwa.   

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła stanowisko o przekazaniu pisma do Komisji 

Społecznej, Ekologii i Bezpieczeństwa.   

Radny Andrzej Kowalczyk podziękował Sołtysom i Kierownik GOPS za pomoc przy 

rozwożeniu jabłek dla emerytów. Radny zwrócił też uwagę, że w mediach mówi się, że 

będzie dofinansowanie do modernizacji targowisk i zapytał czy to nie powinno zostać ujęte w 

strategii? 

Radny Sylwester Książek zabierając głos poruszył sprawę formularza, który musiały 

wypełniać osoby otrzymujące jabłka i stwierdził, że z druku wynika, iż jabłka są 

przeznaczone dla osób ubogich i nie ma tam mowy o emerytach. 

Adam Sulewski Wójt Gminy przyznał, że jabłka rzeczywiście są dla najuboższych, ale 

żeby móc je otrzymać, Gmina musiała wziąć całego TIR-a, a nie ma aż tyle osób ubogich, 

żeby tylko te osoby otrzymały jabłka. Dlatego jabłka otrzymali również emeryci, bez względu 

na dochody. Jeśli chodzi o trudności w uzyskaniu informacji w bip, to akurat biuletyn jest w 

trakcie modernizacji i stąd te trudności, taka sytuacja jeszcze trochę potrwa.  

Józef Rek Sołtys wsi Retków, w imieniu […], podziękował za zrozumienie problemu 

braku wody i decyzję o dobudowie sieci wodociągowej do ich posesji. P. Rek poruszył 

również kwestię budowy drogi we wsi Retków. Poinformował, że poprzedni Wójt i Rada 

Gminy obiecali drogę do końca wsi, a droga została wybudowana tylko na odcinku do drogi 

do oczyszczalni. P. Rek powiedział, że namawiał mieszkańców do sprzedaży gruntu pod 

oczyszczalnię i choć cena gruntu była bardzo niska, to mieszkańcy zgodzili się na taką cenę, 

ponieważ byli przekonani, że dzięki temu będą mieli wybudowana drogę. Kolejną sprawą 

poruszoną przez Sołtysa wsi Retków był brak lamp przy drodze do Retkowa, na odcinku od 

ul. Dworskiej w Stanisławowie do pierwszej latarni w Retkowie. P. Rek poinformował, że tą 
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drogą uczęszcza dużo osób, są tam słupy i brakuje tylko lamp. Mieszkańcy wsi Retków 

chętnie dofinansują budowę oświetlenia ulicznego z funduszu sołeckiego. Sołtys podniósł też 

problem wysokości opłaty za budowę przyłączy kanalizacyjnych.  

Adam Sulewski Wójt Gminy zauważył, że mieszkańcy wsi Retków mają wodociąg, 

trwa budowa sieci kanalizacyjnej i dopiero po wybudowaniu sieci kanalizacyjnej będzie 

można myśleć o budowie drogi.  

Leonard Zdanowicz poparł wypowiedź p. Reka odnośnie budowy drogi do Retkowa. 

[…] ponownie zabierając głos przypomniał, że tuż przed mrozami pytał o zaopatrzenie 

ludzi skrajnie ubogich w węgiel. Poruszył również sprawę braku w […] znaku drogowego 

informującego o terenie zabudowanym. […] stwierdził, że choć mówił o tym fakcie na 

poprzedniej sesji, to od tamtej pory nic się w tej sprawie nie dzieje. Następnie […] zauważył, 

że Gmina nie posiada uchwały dyscyplinującej budżet Gminy, natomiast potrzeby są bardzo 

rozbuchane.  

Radny Dariusz Kraszewski zwrócił uwagę, że nie otrzymał odpowiedzi na pytanie 

o wniosek na dofinansowanie planów rewitalizacyjnych. P. Kraszewski stwierdził, że budżet 

na 2016r. był przeszacowany, ale został uchwalony tylko dlatego, żeby mogła być uchwalona 

Wieloletnia Prognoza Finansowa, a tym samym, żeby Gmina mogła przystąpić do realizacji 

inwestycji. Jeśli chodzi o składanie wniosków na dofinansowanie planów rewitalizacyjnych, 

to zostało jeszcze 3 dni. Radny przyznał, że jest to krótki czas, ale Urząd Gminy powinien 

zdążyć z opracowaniem wniosku. 

[..] zauważył, że w 2016r. jest planowana budowa ul. Polnej i należy uregulować 

szerokość tej ulicy, bo na odcinku od ul. Lubelskiej ulica ma szerokość tylko 6 m, a dalej 

18m. […] stwierdził, że taka sytuacja jest wynikiem działania Wójta […] i Starosty 

Mińskiego. Trzeba doprowadzić wszystkie dokumenty do porządku.  

Następnie Radny Andrzej Kowalczyk zwrócił się do Komendanta Komisariatu 

w Stanisławowie o informację na temat funkcjonowania komisariatu.  

Nadkomisarz Robert Reda poinformował, że budynek jest nowoczesny, warunki 

bardzo dobre, więc policjantom pracuje się dobrze. Komisariat pracuje w takim samym 

składzie osobowym jak w Dobrem. W niedługim czasie będzie zmiana ogrzewania na 

gazowe. Jeśli chodzi o zdarzenia, to rok 2016 rozpoczął się dobrze, zaś końcówka roku 2015 

była pracowita, bo zdarzeń było dużo, odnotowano kradzieże paliwa w Ciopanie i 

Stanisławowie, skradziono również agregat prądotwórczy z małej stacji elektroenergetycznej 

w Wólce Czarnińskiej. Jeśli chodzi o paliwa, to trudno udowodnić źródło jego pochodzenia. 

Komendant zaapelował o właściwe nadzorowanie pojazdów, nie tankowanie zbiorników do 

pełna i nie gromadzenie paliwa. Teren działania komisariatu jest bardzo duży i trudno jest 

tego dopilnować. 

Ad 18.  

Po wyczerpaniu wszystkich punktów zawartych w porządku obrad Elżbieta Król  

Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła XIV sesję Rady Gminy Stanisławów. 

 

 

Protokołowała                      

 

           Hanna Pietrzyk      

 


